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Is een periodiek dat maandelijks één of meerdere malen zowel online
als in geprinte versie verschijnt. Het is totaal onafhankelijk en
onderscheidt zich van andere tijdschriften wegens het dieper ingaan
op het “maatschappelijke”.  De belangen van de burger staan aan de
top, zonder politieke of andere inmenging waardoor onderwerpen
behandeld kunnen worden die elders onvoldoende of helemaal niet
aan bod komen, we bestrijden de corruptie, de incompetentie en het
machtsmisbruik.  Lezers kunnen reageren via de postbus of via e-mail.

meer  p. 2

Brandpreventie en bestrijding in bos- en
natuurgebieden moet veel beter worden

       28  juni 2011

Radiocommunicatienet A.S.T.R.I.D.nv krijgt kritiek van minister Turtelboom.

Naar aanleiding van de grote branden dit
voorjaar in zowel Limburg als op de
Kalmthoutse heide vond er een evaluatie
plaats op het vlak van brandweer en civiele
bescherming en, als eigenaar en beheerder
van grote natuurgebieden, vond de Vlaamse
Regering het vooral belangrijk uit dergelijke
calamiteiten lessen te trekken, niet alleen
naar preventie toe maar ook hoe nog beter
kan worden samengewerkt met de
hulpdiensten en waar bijkomende steun kan
worden gegeven op het moment dat zich een
incident voordoet.

Constructieve
vergadering.
De burgemeesters, de
gouverneurs, de
betrokkenen op het
provinciale niveau, het
federale niveau, defensie,
de brandweer, de privé
beheerdersverenigingen,
natuurpunt en de
bosgroepen hadden vanaf
negen uur in het hotel van
de Vlaams minister

De burgemeester van Meeuwen-Gruitrode, minister Schauvliege en de burgemeester van Kalmthout

2,7 mio euro voor de herstelling van de Kalmthoutse heide.

President -Errera- aan de
Koningstraat 14 een
gezamenlijke en volgens
minister Schauvliege een
constructieve vergadering.
De standpunten en
ervaringen werden gedeeld
en gezamenlijk kwam men
tot de volgende conclusies :
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van p. 1

Herinrichten van
natuurgebieden.

De inrichting
van de
natuur- en
bosgebieden

moeten zo brandveilig
mogelijk worden gemaakt,
in concreto wil dat zeggen
dat er brandgangen en
brandwegen moeten
worden aangelegd om te
voorkomen dat de brand
"overspringt", ook de loof-
en de naaldbossen dienen
door brandgangen van
elkaar gescheiden te
worden. Dit wordt een
evenwichtsoefening tussen
brandveiligheid en behoud
van een optimaal biotoop
voor zeldzame
diersoorten.

Noodplanning.
Er dient een specifieke
noodplanning te worden
opgemaakt voor natuur-
en bosgebieden. Er zal
werk gemaakt worden van
de vorming van het
personeel van
hulpdiensten en civiele
bescherming zodat deze
specifieke kennis krijgen
omtrent hoe op de beste
manier op te treden bij
incidenten.  Expertise, die
er al is, is van belang
maar de vraag is hoe
deze uit te wisselen, ook
met het buitenland en om
daaraan een gepaste
vorming te koppelen.
Vooral vanuit de
hulpdiensten is er ook de
vraag naar een federaal
draaiboek.
NVDR.
Het is al decennia, en
vooral na rampen,
bekend dat de opleiding
van de manschappen
beter kan, dat
manifesteert zich
vooral bij de
brandweer, modern
materiaal ter
beschikking stellen is
één zaak, maar er mee
kunnen omgaan is een
andere. Voorbeeld
daarvan is het gebruik
van de radioapparatuur
van A.S.T.R.I.D.nv die
voor de brandweer te
ingewikkeld is. Bij de nv
A.S.T.R.I.D. dient men
deze stelling te beamen,

ergo, men verwijst naar
de lokale en federale
politie waar het wél lukt
om hun manschappen
met de apparatuur van
A.S.T.R.I.D. te laten
werken, daar lukt het
wel om de werking en
het gebruik van boven
naar beneden te laten
doorstromen. Waarom
bij de brandweer niet,
vraagt men zich bij de
nv A.S.T.R.I.D. af?

Cartografie.
Bij het bestrijden van
branden in natuurgebieden
is het van het grootste
belang dat men de

beschikking heeft over
goed kaartmateriaal.
Tijdens de recente brand
op de Kalmthoutse heide,
waar goede kaarten
aanwezig waren, is
gebleken dat dit van het
grootste belang is. In bijv.
Limburg is dat vaak anders
dus dient er werk gemaakt
te worden van goede
uniforme kaarten van alle
natuurgebieden zodat
brandweermensen uit
andere gebieden
onmiddellijk met de ter

beschikking gestelde
cartografie kunnen
werken.
NVDR.
Het komt met de passage
omtrent het raadplegen
van de cartografie over
dat de minister niet op de
hoogte is van de situatie
op het terrein. Bij AGIV-
KLIP - zie link onderaan-
wordt wel gedetailleerde
toelichting gegeven :
Een digitale kaart van
Vlaanderen wordt
momenteel bij AGIV
opgemaakt en zal in 2015
beschikbaar zijn maar dat
gaat in de eerste plaats
over de wegen en een
twintigtal meter daarbuiten

dus eigenlijk wegen met
een uitgebreide rooilijn.
Als de burgemeester van
Kalmthout nood heeft aan
een plan van de
Kalmthoutse Heide dan zal
hij via het GRB
-Grootschalige Referentie
Bestand-, dat voor
sommige gemeenten al
bestaat maar niet voor
alle, wel kunnen
beschikken over een kaart
met de wegen maar niet
over een kaart van
brandgevoelige stukken.

Jaarlijks wordt er een
update gedaan in het GRB
dus als er nieuwe wegen
en/of fietspaden worden
aangelegd, zoals gisteren
tijdens de ronde tafel werd
voorgesteld, worden de
plannen in die zin
aangepast.

KLIP.
Wat momenteel voor heel
Vlaanderen al wél bestaat
is een KLIP -Kabel en
Leiding Informatie Portaal-
dat er voor zorgt dat de
informatie uitwisseling
tussen een aannemer
enerzijds en de kabel- en
leidingbeheerder
anderzijds, vlot en uniform
verloopt. Wat de kwaliteit
van de plannen betreft die
de kabelbeheerders ter
beschikking stellen aan
hun aannemers, dat is de
verantwoordelijkheid van
de kabel- en
leidingbeheerders zelf.
De leidingbeheerders
houden momenteel een
database bij waarop de
eigen kabels en leidingen
staan ingetekend, eenmaal
het GRB voltooid is, is het
de bedoeling dat de
informatie van de
kabelbeheerders daarin
geïntegreerd wordt
zodanig dat er een atlas
van de ondergrond gaat
ontstaan, maar dat is een
werk van lange adem.

Bijkomend
materiaal.
Brandweer, gemeenten en
provincie hebben behoefte
aan meer en sterker
bijkomend materiaal. Men
heeft momenteel de
beschikking over
specifieke bosbrand-
wagens maar deze zijn
oud en blijken niet zo goed
te werken, daarvan zal
werk gemaakt worden.
Ook de mogelijkheid om
blushelikopters in te zetten
werd  tijdens de ronde
tafel bekeken.  Federaal
minister Turtelboom zegde
toe daaromtrent afspraken
te maken met de
buurlanden. Ook het
aantal brandtorens moet

http://www.morsum-magnificat.be/index.php?option=com_content&task=view&id=3884&Itemid=0

Links naar websites ivm dit artikel

Guy Van De Gaer

http://klip.agiv.be/

meer p. 3
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van p. 2
worden
uitgebreid
wat

tezelfdertijd inhoudt dat
er ook meer waterreser-
voirs en wateraansluit-
punten op het terrein
dienen te komen.

Communicatie.
Terugdenkend
aan het uitvallen
van de
A.S.T.R.I.D.nv.
communicatie
tijdens de brand
op de
Kalmthoutse
heide -zie link
onderaan- en
het feit dat,
vooral in
natuurgebieden,
vaak ook geen
GSM verbinding
mogelijk is, is
het van het
grootste belang
dat ook hierin
geïnvesteerd
wordt. Ook de
onderlinge
communicatie
tussen bijv.
brandweer en
boswachters
kan beter omdat
er nogal eens
misverstanden
ontstaan door
verschillende
uitdrukkingen
die gebruikt
worden. Ook
moet er een
duidelijk eenduidig
draaiboek komen over
het afsluiten van
natuurgebieden op het
moment dat de situatie
kritiek is.
NVDR.
Morsum Magnificat
heeft vijftig jaar
ervaring met
telecommunicatie en
heeft in het verleden
zelf zeer belangrijke
professionele straal- en
andere verbindingen
gerealiseerd. Met de
radiocommunicatie van
de hulpdiensten is het
zowat altijd fout gegaan
en dat is nu met
A.S.T.R.I.D.nv -in haar
geheel- niet anders.
Het POCSAG
pagersysteem is
verouderd en
ongeschikt voor het
doel waarvoor het
wordt gebuikt.
Het is niet alleen het
technisch aspect waar
het bij de brandweer

fout loopt, in
radiocommunicatie moet
er discipline zijn en ook
daar faalt de
brandweer, het systeem
wordt gebruikt om
privéberichten te
verzenden die niets met
hulpverlening te maken
hebben. Dat men wil

investeren in het plaatsen
van laders voor GSM’s is
ronduit belachelijk,
ladersystemen van GSM’s
zijn immers merk
gebonden. Wie vandaag
een GSM van Nokia
gebruikt, heeft morgen
misschien een andere.
Gaat men dan de
voeding van de oude
vervangen door een
nieuwe, is de voorziene
ruimte dezelfde of te
groot, te klein, etc.? Het
komt over dat de
brandweer steeds meer
uitrusting, toeters en
bellen wil hebben.

Solidariteit.
Na de branden in Limburg
en op de Kalmthoutse
heide is gebleken dat de
bevolking iets concreets
wil doen om de schade te
herstellen. Mensen bieden
zich aan als vrijwilliger en
Schauvliege denkt er aan
om een
solidariteitscampagne op

foto EVER

Minister Schauvliege

te starten zodat de burger
weet waar hij met zijn
voorstel / aanbod terecht
kan. Momenteel komen
deze terecht bij
natuurpunt, de kabinetten,
de gemeenten enz. wat
niet bevorderlijk is voor de
afhandeling.

Bufferzones.
Er dient in de
toekomst bij
ruimtelijke
planningen
rekening
gehouden te
worden met een
grotere bufferzone
tussen
natuurgebied en
bebouwing zodat
bij incidenten de
woningen niet
onmiddellijk
bedreigd worden.

Defensie.
Een groot aantal
natuurgebieden
valt onder toezicht
van defensie en
gezien er tussen
het Agentschap
Natuur en Bos en
Defensie reeds
een protocol
bestaat rond
natuurbeheer en
natuurherstel
zullen hieraan
duidelijke
afspraken worden
toegevoegd m.b.t.

brandpreventie en
communicatie die beter en
efficiënter kan.

Kalmthout.
Nadat minister
Schauvliege deze
conclusies had opgesomd
kreeg de burgemeester
van Kalmthout, Lukas
Jacobs, het woord en hij
stipte nogmaals aan dat
bijkomend brandweer
materiaal, waaronder 4x4
voertuigen en
bosbrandwagens, van het
grootste belang zijn. Ook
een bijkomende
brandtoren is voor
Kalmthout van belang
temeer omdat de toren
aan Nederlandse zijde, in
Woensdrecht, werd
afgebroken zodat
"kruispeilingen" nog
moeilijk verwezenlijkt
kunnen worden. Hij gaf
tevens mee dat het
gefaseerde heideherstel
2,7 miljoen euro zal gaan
kosten.

Meeuwen-
Gruitrode.
Ook de burgemeester van
Meeuwen-Gruitrode, Lode
Ceyssens, sprak zijn
tevredenheid uit over de
bijeenkomst en
benadrukte nogmaals dat
bosbrandwagens ook voor
hem van belang zijn en
dat ook een uniforme
cartografie voor hem een
goed en belangrijk
initiatief is.

De kosten.
Het kostenplaatje van al
deze plannen, voor wat
betreft de Kalmthoutse
heide, wordt geschat, en
het betreft een ruwe
schatting benadrukt
Schauvliege, op totaal 5
miljoen euro. Daarin
begrepen zijn ook,
behalve de aanschaf van
bijkomende materialen,
het heideherstel en de
aanleg van verloren
gegane fiets- en
wandelpaden. Voor wat de
provincie Limburg betreft
zijn de kosten wel in kaart
gebracht maar de minister
had deze gegevens niet
direct tot haar beschikking
maar ook daar zal de
overheid haar verantwoor-
delijkheid nemen.

Morsum
Magnificat.
Op de vraag van MM of de
aanleg van de bufferzones
inhoudt dat woningen
illegaal werden
opgetrokken in deze zones
zegt de minister dat alle
woningen legaal werden
gebouwd maar dat er
vaak nog oud hout en
ander licht ontvlambaar
materiaal werd achter-
gelaten dat nu dient te
worden weggehaald zodat
een vrije strook ontstaat
tussen natuurgebied en
woongebied. Vooral in de
toekomst zal in de
ruimtelijke planningen
rekening gehouden dienen
te worden met bredere
bufferzones dan tot nu toe
het geval is.

ASTRID.
De volgende vraag van
MM was gericht aan de
adviseur van de minister

meer  p. 4
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van p. 3 Haalt de anti A.S.T.R.I.D. brandweerlobby
een slag thuis, of wordt het formeel bewijs
van de onkunde geleverd?

van
Binnen-
landse

Zaken, Guy Van De Gaer,
die handelde over het feit
dat momenteel de
brandweer, in het kader
van het beheerscontract,
niet verplicht is gebruik te
maken van het ASTRID
communicatienetwerk.
Van De Gaer stelde
duidelijk dat momenteel
alle brandweerdiensten
zijn ingeschakeld op het
ASTRID netwerk en er
gebruik van maakt, een
contractuele verplichting
is er echter nog niet maar
omdat elk corps is
uitgerust met ASTRID
materiaal is deze
verplichting ook niet
nodig.

Fleetmapping.
Omdat Morsum Magnificat
zeer goed op de hoogte is
van de problemen met de
fleetmapping -zie MM 177
van april 2010- en ook
daaromtrent Guy Van De
Gaer interpelleerde, gaf
deze op de valreep nog
een primeur door mee te
delen dat de
langverwachte
omzendbrief uiteindelijk
dan toch is afgeraakt en
dat deze een van de
volgende dagen door de
minister van
Binnenlandse Zaken zal
worden ondertekend en
worden verstuurd naar de
betrokken diensten.
Volgens Van De Gaer een
eerste stap om de
communicatie op het
terrein te verbeteren, een
stap waaraan Morsum
Magnificat heeft
meegewerkt.

Bij de nv
A.S.T.R.I.D. zegt
men dat zij met de
brandweer niet in
de clinch wensen te
gaan, maar het is
toch merkwaardig,
dat de politie bij de
brand op de
Kalmthoutse heide
wél in Fallback
mode kon
communiceren?

Stroompanne.
Alle schuld op de nv
ASTRID afschuiven
vanwege het
uitvallen van de
communicatie is zeker
niet volledig terecht. Het
systeem waarbij de MTU
werd ingeschakeld, heeft
wel degelijk een zestal
uren gewerkt maar de
verbindinging is, wegens
een stroomonderbreking
in de Bemilcom toren te
Brasschaat, uitgevallen
en dat was niet de fout
van ASTRID zegt men
daar.  Er wordt gekoppeld
via een POP site, in casu
Brasschaat, waar er rond
middernacht een
stroomonderbreking is
geweest. Daardoor is er
inderdaad, met alle
gevolgen van dien, een
onderbreking geweest,
daarover heeft de nv
ASTRID nv de laatste
weken al voldoende
gecommuniceerd,
ondermeer met de
Gouverneur, de
burgemeesters en ook de
brandweer van
Kalmthout, maar water
tussen de brandweer en
ASTRID lijkt dieper dan
ooit.

Fallback.
Na de
stroomonderbreking is de
MTU in de stand
“Fallback” gegaan en wat
blijkt;  de politie heeft
daarop juist gereageerd,
de brandweer niet, maar
die krijgt men het
systeem blijkbaar niet

Minister Turtelboom tikte A.S.T.R.I.D. nv op de vingers, maar ...

uitgelegd, het enige wat in
de krant stond te lezen
was dat de ganse bazaar
is uitgevallen, maar dat er
in de normale backup
procedure, die in het
systeem aanwezig is, nog
gewerkt had kunnen
worden, daar kraait geen
haan naar.

Fallback: Werkt
het of niet?
Wanneer de nv ASTRID
tijdens de breefings vraagt
of het Fallback systeem
door de diensten werd
gebruikt, blijft het twee
keer stil. De derde keer,
als ook de politie er is,
dan zegt de politie dat zij
het gebruikt hebben en
dat het werkte. Bij de
brandweer blijft het stil en
rept men daar niet over.
Uiteraard, zegt ASTRID
nv, zouden wij liever
hebben gehad dat het in
“trunking” was blijven
werken, maar het
intrinsieke back-up
scenario dat in alle masten
is ingebouwd, zou toch
moeten gekend zijn bij de
brandweer. Gaat men
misschien ook nog
zeggen, dat de diensten
óók de DMO -Directe
mode- of simplex, red.-
niet kent, in deze mode
kunnen de toestellen nog
altijd, weliswaar met een
beperkte radius, met
mekaar communiceren,

dat is zelfs een tweede
intrinsiek of back-up
scenario. Als het netwerk
niet beschikbaar is, dan
kunnen de individuele
toestellen nog altijd, zelfs
met de mogelijkheid om
een frequentie in te
geven, met elkaar van
post naar post
communiceren.

Welles, nietes.
ASTRID nv beweert dat
men binnen een gebouw
-of bij beperkte afstand-
in DMO zou moeten
werken en wanneer het
verder gaat in trunking.
Wanneer er een
probleem is, verwittigt
het systeem dat men
moet overschakelen en
een groep kiezen
-Fleetmapping-, en
overschakelen in
Fallback, dus een “stand
alone” van het systeem
of geïsoleerde mast.
Bij de brandweer van
Kalmthout veegt men de
bewering van ASTRID
finaal van tafel. Het
Fallback systeem kon in
casu geen soelaas
brengen, zegt Ronny Van
Riel van de brandweer
van Kalmthout. Misschien
brengt de ministeriële
brief straks klaarheid.
Wordt nog vervolgd.

?Werkt het of niet?

Erik Verbeeck 

EVER 

Politie
Kalmthout
bevestigt.

De op het moment van
de brand dienst doende
inspecteur Michel S.
bevestigt aan deze
redactie, dat de politie
van Kalmthout
overschakelde in
Fallback -kanaal 1- en
dit aan de brandweer
meedeelde, de
brandweer verkoos
blijkbaar om met de
GSM verder te werken.


